



စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန စီမံကိန်းဦးစီးဌာန



စိုက်ပျိုးစီးပွားသတင်းလွှာ

အမှတ်စဉ် (၃၄/ ၂၀၂၄)

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ(၂၈) ရက်

၂၈- ၁၁- ၂၀၂၄	
ငွေကြေး အမျိုးအစား	ငွေလဲလှယ်နှုန်း (ကျပ်)
ဒေါ်လာ	၂,၁၀၀.၀
ယူရို	၂,၂၁၂.၇၇
စင်ကာပူဒေါ်လာ	၁,၅၆၂.၅၆
စတာလင်ပေါင်	၂,၆၅၆.၆၁
ဂျပန်ယန်း (၁၀၀)	၁,၃၈၃.၁၇
တရုတ်ယွမ်	၂၈၉.၅၉
ဟောင်ကောင် ဒေါ်လာ	၂၆၉.၈၄
အိန္ဒိယရူပီး	၂၄.၈၅
ကိုရီးယားဝမ် (၁၀၀)	၁၅၀.၃၈
မလေးရှား ရင်းဂစ်	၄၇၂.၄၄
ဖိလစ်ပိုင်ပီဆို	၃၅.၇၉
ထိုင်းဘတ်	၆၀.၈၉
ဗီယက်နမ်ဒေါင် (၁၀၀)	၈.၂၈

သတင်းခေါင်းစဉ်များ

■ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ရေထွက်ပစ္စည်းဆိုင်ရာသတင်းများ

- ဆန်အမျိုးအမည် လိမ်လည်တင်ပို့ရန်ကြိုးပမ်းခဲ့သည့် ကုမ္ပဏီ ၂ ခုအား အိန္ဒိယ အကောက်ခွန်ဌာနမှ ထိရောက်စွာ အရေးယူ
- အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင် ခရမ်းချဉ်သီးလက်လီဈေးနှုန်းများ ယခင်လကထက် ၂၂ ဒသမ ၄ ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်း
- ရုရှားနိုင်ငံမှ ဆန်တင်ပို့မှုတားမြစ်ချက်ကို ၂၀၂၅ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၃၀ ရက် အထိ သက်တမ်းတိုးမည်

■ အထွေထွေသတင်းများ

- ရုရှား-ထိုင်း ကုန်သွယ်မှုပမာဏ ၉ လတာအတွင်း ကန်ဒေါ်လာ ၁.၂ ဘီလီယံသို့ ရောက်ရှိ

လယ်ယာစီးပွားနှင့်
ကုန်သွယ်မှုဌာနခွဲ
စီမံကိန်းဦးစီးဌာန
ရုံးအမှတ် (၁၅)
ဖုန်း-၀၆၇-၃၄၀၆၈၄
Email-
misdop.moali@gmail.com

ဆန်အမျိုးအမည် လိမ်လည် တင်ပို့ရန်ကြိုးပမ်းခဲ့သည့် ကုမ္ပဏီ ၂ ခုအား အိန္ဒိယအကောက်ခွန်ဌာနမှ ထိရောက်စွာ အရေးယူ

ဘာစမာတီမဟုတ်သော ဆန်ဖြူကို ဘာစမာတီမဟုတ်သော ဩဂဲနစ်ဆန်ဖြူအဖြစ် လိမ်လည်တင်ပို့ရန် ကြိုးပမ်းခဲ့သည့် ကုမ္ပဏီ ၂ ခုအား အိန္ဒိယအကောက်ခွန်ဌာနမှ ထိရောက်စွာအရေးယူ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ကုမ္ပဏီ ၂ ခု၏ အမည်မှာ Reliteaur Foods Private နှင့် Elite Agro Specialities ကုမ္ပဏီတို့ဖြစ်ကာ ၎င်းတို့သည် ဘာစမာတီမဟုတ်သော ဆန်ဖြူကို ဘာစမာတီမဟုတ်သော ဩဂဲနစ်ဆန်ဖြူအဖြစ် လိမ်လည်တင်ပို့ရန် ကြိုးပမ်းခဲ့ကြောင်း စစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့သည်ဟု အာဏာပိုင်များက ပြောကြားခဲ့သည်။ ယင်းသို့ ကုန်အမျိုးအမည် လိမ်လည်၍ ထုတ်ဖော်ကြေညာခဲ့သည့်အတွက် ၎င်းတို့ အနေဖြင့် ဒဏ်ငွေ ရူပီး ၇၅ သိန်းစီပေး ဆောင်ကြရမည်ဖြစ်ကာ ၎င်းတို့၏ ဆန် ၂၅၅၀၀ တန်နှင့် ၁၆၇၀၀ တန်တို့အား သိမ်းဆည်းခံရခြင်းမရှိရန် နောက်ထပ် ဒဏ်ငွေ ရူပီး ၉၅ သိန်းနှင့် ၆၅ သိန်း အသီးသီး ထပ်မံပေးဆောင်ကြမည်ဟု သိရသည်။

အိန္ဒိယအကောက်ခွန်ဌာနအနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာကုမ္ပဏီများကို ယင်းသို့ ဒဏ်ငွေများပေး ဆောင်စေရန် အရေးယူထားသည့်တိုင် ထပ်မံ၍ တင်းတင်းကြပ်ကြပ်အရေးယူသင့်သည်ဟု ဆန်လောက ကျွမ်းကျင်သူများက ထောက်ပြပြောဆိုကြသည်။ ကုန်သည်များအနေဖြင့် ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခံထားရသော ဆန်များအတွက် သိုလှောင်စရိတ်နှင့် အခြားစရိတ်များ ထပ်မံကုန်ကျလာဖွယ်ရှိသည့်အတွက် အာဏာပိုင်များအနေဖြင့် အထက်ပါ ဆုံးဖြတ်ချက်ကို ပြန်လည်သုံးသပ် ပြင်ဆင်သွားဖွယ်ရှိကြောင်းလည်း သိရသည်။

အိန္ဒိယ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် ပြုပြင်ပြီးစားသောက်ကုန်များ ပို့ကုန်ဖွံ့ဖြိုးရေးအာဏာပိုင်အဖွဲ့ (Agricultural and Processed Food Products Export Development Authority - APEDA) မှ ၎င်းကုမ္ပဏီများကို ယာယီလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ခွင့်လက်မှတ်များ အလျင်ဦးစွာ ထုတ်ပေးခဲ့ပြီးနောက် မှ ပြန်လည်ရုပ်သိမ်းခဲ့ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် အဆိုပါအဖွဲ့အစည်း၏ ပေါ့လျော့မှုနှင့် အတည်ပြုစစ်ဆေးမှုလုပ်ငန်းစဉ်အပေါ် မေးခွန်းထုတ်ဖွယ်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယင်းသို့ လိမ်လည်တင်ပို့သည့် အလေ့အကျင့်များနှင့် မသမာမှုများအပေါ် အထူးပင် စိုးရိမ်မကင်းဖြစ်ရကြောင်း ကုန်သည်အသိုင်းအဝိုင်းမှ ကျွမ်းကျင်သူများက ဖော်ထုတ်ပြောကြားခဲ့သည်။

အဆိုပါ မလျှော်ကန်သော လုပ်ဆောင်ချက်များကြောင့် အိန္ဒိယသြဂဲနစ်ဆန်၏ နာမည်ဂုဏ်သတင်းကို ထိခိုက်စေယုံသာမက မှန်မှန်ကန်ကန်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အခြားကုမ္ပဏီများအပေါ်လည်း ထိခိုက်နစ်နာမှုများ ရှိစေသည်ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။ အာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် ယင်းသို့ ဥပဒေနှင့်မညီသော ပြုမူ ဆောင်ရွက်မှုများအပေါ် ထိရောက်စွာကာကွယ်တားဆီးနိုင်ခြင်းရှိ မရှိကို မေးခွန်းထုတ်ဖွယ်ဖြစ်နေသည် ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

လက်ရှိတွင် အဆိုပါကိစ္စအပေါ် သက်ဆိုင်ရာမှ စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများ ဆက်လက်ပြုလုပ်လျက် ရှိကာ ပါဝင်ပတ်သက်သူများအပေါ် နောက်ထပ် အရေးယူဆောင်ရွက်မှုများ ပြုလုပ်ဖွယ်ရှိမရှိကိုမူ ဆက်လက် စောင့်ကြည့်ရမည် ဖြစ်ကြောင်းနှင့် အလားတူဖြစ်ရပ်များ ထပ်မံဖြစ်ပွားမှုမရှိစေရန် ပိုမို တင်းကြပ်သော စီမံဆောင်ရွက်မှုများ ပြုလုပ်သွားဖွယ်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သို့ပါ၍ အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင် ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လမှ ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလအထိ ပြည်ပသို့ တင်ပို့ခွင့် ပိတ်ပင်ထားခဲ့သော ဘာစမာတီမဟုတ်သော ဆန်ဖြူကို မကြာသေးမီက လွတ်လပ်စွာ ပြန်လည်တင်ပို့ခွင့်ပြုခဲ့ပြီးနောက် ယခုကဲ့သို့ မသမာမှုများ ပေါ်ပေါက်လာခြင်းဖြစ်ပါသည်။ သက်ဆိုင်ရာမှ အလားတူဖြစ်ရပ်များ ထပ်မံဖြစ်ပွားမှုမရှိစေရန် ပိုမိုတင်းကြပ်သော စီမံဆောင်ရွက်မှုများ ပြုလုပ်သွားဖွယ်ရှိကြောင်း သုံးသပ်ရရှိပါသည်။

ကောင်းထွဋ်အောင်၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ကော်လံကတ္တား

Ref: The Hindu Businessline, Customs imposes penalties on 2 firms for irregularities in organic rice exports, November 18, 2024

**အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင် ခရမ်းချဉ်သီးလက်လီဈေးနှုန်းများ
ယခင်လကထက် ၂၂ ဒသမ ၄ ရာခိုင်နှုန်းကျဆင်း**

အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင် လတ်တလော ဟင်းသီးဟင်းရွက်ဈေးနှုန်းများမြင့်တက်လျက်ရှိပြီး၊ ဈေးကွက်အတွင်း သီးနှံသစ်များ ထပ်မံဝင်ရောက်လျက်ရှိသည့်အတွက် ခရမ်းချဉ်သီးလက်လီ ဈေးနှုန်းများ ယခင်လကထက် ၂၂ ဒသမ ၄ ရာခိုင်နှုန်းကျဆင်းခဲ့သည်ဟု အိန္ဒိယစားသုံးသူရေးရာဝန်ကြီးဌာနက ယခုလ ၁၇ ရက်က ပြောကြားခဲ့သည်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင် ခရမ်းချဉ်သီးကို တစ်နှစ်ပတ်လုံး ထုတ်လုပ်သော်လည်း Andhra Pradesh နှင့် Karnataka ပြည်နယ်တို့တွင် မိုးသည်းထန်စွာ အဆက်မပြတ်ရွာသွန်းခဲ့သည့်အတွက် ယခင်လက ဈေးနှုန်းများမြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း ဝန်ကြီးဌာန၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်၌ ဖော်ပြထားသည်။

သက်ဆိုင်ရာ လက်ကားဈေးကွက်အသီးသီး၌ ခရမ်းချဉ်သီးဈေးနှုန်းများ ကျဆင်းလာသည့်အတွက် လက်လီဈေးနှုန်းများ ကျဆင်းလာလျက်ရှိကြောင်း၊ ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၄ ရက်နေ့အထိ အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ ပျမ်းမျှလက်လီဈေးနှုန်းမှာ ၁ ကီလိုဂရမ်လျှင် ရူပီး ၅၂ ဒသမ ၃၅ ရှိခဲ့ပြီး၊ ယခင်လက ရူပီး ၆၇ ဒသမ ၅၀ ရှိခဲ့သည့်အတွက် ၂၂ ဒသမ ၄ ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်းခဲ့ကြောင်း ဝန်ကြီးဌာန၏ ထုတ်ပြန်ကြေညာချက်တွင် ဖော်ပြထားသည်။

အဆိုပါ ကာလတူအတွင်း Azadpur လက်ကားဈေးကွက်တွင် ခရီးချဉ်သီးသစ်များဝင်ရောက်လာသည့်အတွက် ဈေးနှုန်း ၁ ကွင့်တယ် (၁၀၀ ကီလိုဂရမ်) လျှင် ရူပီး ၅၈၈၃ မှ ရူပီး ၂၉၆၉ သို့ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းကျဆင်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ Maharashtra ပြည်နယ်၊ Nashik ခရိုင် Pimpalgaon လက်ကားဈေးကွက်၊ Andhra Pradesh ပြည်နယ်၊ Madanapalle နှင့် Karnataka ပြည်နယ် Kolar လက်ကားဈေးကွက်များတွင်လည်း အလားတူ ဈေးနှုန်းများ ကျဆင်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အိန္ဒိယစိုက်ပျိုးရေးဌာနမှ ၂၀၂၃-၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် အတွက် တတိယအကြိမ် ခရီးချဉ်သီးအထွက်နှုန်း ကြိုတင်ခန့်မှန်းချက်အရ စုစုပေါင်းခရမ်းချဉ်သီးအထွက်နှုန်း တန်ချိန် ၂၁၃ ဒသမ ၂၀ သိန်းရှိကာ ၂၀၂၂-၂၃ ဘဏ္ဍာနှစ်က တန်ချိန် ၂၀၄ ဒသမ ၂၅ သိန်းရှိခဲ့သည့်အတွက် အထွက်နှုန်းတိုးတက်လာကြောင်း သိရသည်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင် ခရီးချဉ်သီးကို တစ်နှစ်ပတ်လုံးစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်သော်လည်း အောက်တိုဘာလနှင့် နိုဝင်ဘာလတို့တွင် အဓိကစိုက်ပျိုးကြောင်း၊ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှု၊ မိုးရေချိန်ရရှိမှုနှင့် သယ်ယူပို့ဆောင်မှု အခြေအနေများက ခရမ်းချဉ်သီးထုတ်လုပ်မှုအပေါ်များစွာသက်ရောက်မှုရှိကြောင်း၊ အဆိုပါ ဟင်းသီးဟင်းရွက်၏ သဘောသဘာဝမှာ လျင်မြန်စွာ ပုပ်သိုးလွယ်သောကြောင့် ဈေးနှုန်းအပေါ်များစွာ လွှမ်းမိုးမှုရှိကြောင်း၊ ယခုအခါ ရာသီဥတုအခြေအနေမှာ ကောင်းမွန်သဖြင့် ခရမ်းချဉ်သီးရောင်းလိုအား မြင့်တက်ကာ ဈေးနှုန်းများ ထပ်မံ၍ ကျဆင်းဖွယ်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ကောင်းထွဋ်အောင်၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ကော်လံကတ္တား

Ref: The Hindu Businessline, Tomato retail prices: Down by 22.4% due to improved supplies, November 18, 2024

ရုရှားနိုင်ငံမှ ဆန်တင်ပို့မှုတားမြစ်ချက်ကို ၂၀၂၅ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၃၀ ရက်အထိ သက်တမ်းတိုးမည်

ရုရှားနိုင်ငံမှ ဆန်နှင့် ဆန်စပါးများ တင်ပို့မှုတားမြစ်ချက်ကို ၂၀၂၅ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၃၀ ရက်မှ ဇွန်လ ၃၀ ရက်အထိ (၆)လ ထပ်မံ သက်တမ်းတိုးရန် ရုရှားစိုက်ပျိုးရေးဝန်ကြီးဌာနက အစိုးရထံ အဆိုပြုထားကြောင်း ၎င်းသက်ဆိုင်ရာဥပဒေမူကြမ်းကို အစိုးရ၏တရားဝင် Website ပေါ်တွင် ဖော်ပြထားသည်။

အဆိုပါတားမြစ်ချက်သည် နိုင်ငံ၏စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံမှုရရှိစေရန်၊ ပြည်တွင်းဈေးကွက်တွင် ဆန်စပါးပြတ်လပ်မှုအန္တရာယ်ကို ရှောင်ရှားရန်နှင့် စားသုံးသူများအတွက် ကုန်ဈေးနှုန်းတည်ငြိမ်စေရန် ရည်ရွယ်ခြင်းဖြစ်သည်။

ယင်းဥပဒေမူကြမ်းတွင် ရုရှားမှ ဥရောပအာရှစီးပွားရေးသမဂ္ဂ(EAEU)အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများနှင့် အစိုးရချင်းသဘောတူညီချက်ဖြင့် ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အကူအညီများအတွက် တင်ပို့သည့် ဆန်စပါးများအပေါ် သက်ရောက်မည်မဟုတ်ကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။

ရုရှားတွင် ဆန်နှင့် ဆန်စပါးတင်ပို့မှု ယာယီတားမြစ်ချက်ကို Krasnodar နယ်မြေ(ရုရှားတွင် ဆန်အဓိကထွက်ရှိသောဒေသ)ရှိ Fedorovsky ရေအားလျှပ်စစ်စက်ရုံ မတော်တဆမှုဖြစ်ပွားပြီး နောက် ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၁ ရက်တွင် စတင်ခဲ့ပြီး ပို့ကုန်ကန့်သတ်ချက်အား ၆ လတစ်ကြိမ် ပုံမှန် သက်တမ်းတိုးခဲ့ရာ ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၃၁ ရက်အထိ သက်တမ်းရှိခဲ့သည်။

ရုရှားတွင် ဆန်စပါးထုတ်လုပ်နိုင်မှုသည် နှစ်စဉ် တန်ချိန် ၁ သန်းကျော်ရှိသည်။ ၂၀၂၃ ခုနှစ်တွင် စပါးတန်ချိန် ၁.၂ သန်းနီးပါး ရိတ်သိမ်းနိုင်ခဲ့ပြီး ၂၀၂၄ ခုနှစ်တွင်လည်း အလားတူ ပမာဏကို ရိတ်သိမ်းနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရုရှားနိုင်ငံတွင် စိုက်ပျိုးထွက်ရှိသော ဆန်စပါးများသည် ဆန်လုံးတို(short grain rice) သာ ဖြစ်ပြီး ပြည်တွင်းစားသုံးရန်အတွက် လုံလောက်စွာထွက်ရှိသော်လည်း ဆန်လုံးရှည် (Long grain rice)သည် ပြည်တွင်း၌ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်နိုင်ခြင်း မရှိသဖြင့် ပြည်ပနိုင်ငံများမှ တင်သွင်းနေရကြောင်း သိရသည်။ ၂၀၂၃ ခုနှစ်တွင် ရုရှားနိုင်ငံသို့ ဆန်အဓိကတင်သွင်းခဲ့သည့် နိုင်ငံများမှာ အိန္ဒိယ (တန်ချိန် ၁၃၂,၇၈၀)၊ တရုတ်(တန်ချိန် ၂၄,၆၈၀)၊ ကာဇက်စတန် (တန်ချိန် ၂၈,၃၀၉)၊ ထိုင်း(တန်ချိန် ၂၁,၆၇၅) နှင့် တူကီယဲ(တန်ချိန် ၅,၆၂၉) တို့ဖြစ်သည်။

ခွန်မျိုးသူ၊ စီးပွားရေးသံမှူး

မော်စကို

Source : <https://www.kommersant.ru/doc/7311077>

ရုရှား-ထိုင်း ကုန်သွယ်မှုပမာဏ ၉ လတာအတွင်း ကန်ဒေါ်လာ ၁.၂ ဘီလီယံသို့ ရောက်ရှိ

၂၀၂၄ ခုနှစ် ပထမ (၉) လတာကာလအတွင်း ရုရှားနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံတို့အကြား ကုန်သွယ်မှု ပမာဏသည် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁.၂ ဘီလီယံအထိ ရောက်ရှိခဲ့ကြောင်း ထိုင်း-ရုရှား စီးပွားရေး ကောင်စီနှင့် ထိုင်းစက်မှုလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ် ဥက္ကဋ္ဌ Mr. Kriengkrai Thiennukul က ပြောကြားခဲ့ သည်။

ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့မှုများကြောင့် ငွေပေးချေမှုအပါအဝင် နှစ်နိုင်ငံအကြား ကုန်သွယ်မှုတွင် အခက်အခဲအတားအဆီးတချို့ ရှိသော်လည်း နှစ်နိုင်ငံကုန်သွယ်မှု ပမာဏသည် ပထမ(၉)လ အတွင်း အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁.၂ ဘီလီယံခန့်အထိ ရောက်ရှိခဲ့ကြောင်း၊ ထိုင်းနိုင်ငံသည် ရုရှားနိုင်ငံသို့ ကန်ဒေါ်လာ ၆၁၀ သန်း တန်ဖိုးရှိ ကုန်ပစ္စည်းများ တင်ပို့ခဲ့ပြီး ရုရှားနိုင်ငံမှ ကန်ဒေါ်လာ ၅၇၉ သန်း တန်ဖိုးရှိ ကုန်ပစ္စည်းများ တင်သွင်းခဲ့ကြောင်း၊ ထိုင်းနိုင်ငံသည် ရုရှားရေနံစိမ်းနှင့် ဓာတ်မြေဩဇာ များတင်သွင်းရန် စိတ်ဝင်စားကြောင်း Mr. Kriengkrai Thiennukul က ပြောကြားခဲ့သည်။

ထိုင်းနိုင်ငံသို့ လာရောက်လည်ပတ်ခဲ့သည့် ရုရှားခရီးသွားအရေအတွက်သည် နှစ်စမှ စတင်၍ စက်တင်ဘာလအထိ ၁.၄ သန်းကျော်ရှိကြောင်း နှစ်နိုင်ငံကြား ခရီးသွား ဖလှယ်ရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ၎င်းက ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့သည်။

ရုရှားနိုင်ငံသည် ထိုင်းနိုင်ငံသို့ ရေနံနှင့် ရေနံထွက်ပစ္စည်း၊ ဓာတ်မြေဩဇာ၊ သံနှင့် သံမဏိ၊ အလူမီနီယံ၊ ဂျုံ၊ ကျောက်မျက်ရတနာ၊ နို့နှင့် နို့ထွက်ပစ္စည်း၊ သတ္တုနှင့် ဆောက်လုပ်ရေးပစ္စည်းများကို အဓိကတင်ပို့ပြီး ထိုင်းနိုင်ငံမှ စက်ပစ္စည်းနှင့် အစိတ်အပိုင်းများ၊ အီလက်ထရောနစ်ပစ္စည်းများ၊ တာယာ၊ စည်သွတ်သစ်သီးများ၊ စည်သွတ်ပင်လယ်စာ၊ ရော်ဘာ၊ ဆန်၊ ဟင်းခတ်အမွှေးအကြိုင်များ စသည်တို့ကို အဓိကတင်သွင်းကြောင်း သိရသည်။

ခွန်မျိုးသူ၊ စီးပွားရေးသံမှူး

မော်စကို

Source : <https://tass.ru/ekonomika/185410987>

.....